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Tema del dia>> COMISSIÓ
LEGISLATIVA

La ministra d’Educació, Susanna
Vela, va anunciar ahir el sí espa -
nyol a la prova de batxillerat. De-
fi nitivament els alumnes que
aquest curs superin el segon de
bat xillerat faran la prova nacional
i no la selectivitat espanyola. Vela
va aprofitar la compareixença da-
vant la comissió legislativa, en
què va exposar les línies estratè-
giques del seu departament per a
aquesta legislatura, per explicar
“la bona notícia”. La ministra va
detallar als consellers generals de
la comissió i a alguns de convi-
dats –hi van participar Montser -
rat Gil i Eusebi Nomen, que en no
formen part– que dimarts passat
una delegació encapçalada pel
se cretari d’Estat, Josep Roig, va
mantenir a Madrid una reunió
amb responsables del ministeri
es panyol i que de la trobada ja
s’havia obtingut el vistiplau ver-
bal. I va llegir una carta que ahir
mateix havia rebut el ministeri i
que posava negre sobre blanc l’a-
cord pel qual Espanya reconeix
l’examen andorrà com a vàlid per
accedir a les universitats veïnes.
El procés d’homologació es tan-
carà amb un intercanvi de cartes
entre ambdós governs. Posterior-
ment s’haurà de signar i sotmetre
a l’aprovació dels parlaments res-
pectius un conveni internacional.
Però Vela va deixar clar que amb
l’intercanvi de cartes, un procés
que es pot tancar en “unes set-
manes”, ja n’hi ha prou.

Aquest curs, a més, l’accés a les
universitats espanyoles incorpo-
ra una novetat. Hi haurà una se-
gona prova per a aquells alumnes
que vulguin optar a carreres amb
notes de tall elevades i que aspi-
rin a millorar les seves qualifica-
cions. Vela va assenyalar que els
estudiants andorrans també po-
dran accedir-hi i que “la proposta
és que es pugui fer a la UNED”. 

BASTIDA REIVINDICA LA FEINA FETA
Susanna Vela va agrair als seus
col ·laboradors la consecució d’un
acord que “tanca un període llarg,
complicat i difícil”, alhora que va
reconèixer la tasca de l’anteces-
sora en el càrrec, Roser Bastida,
que ara presideix la comissió le-
gislativa. L’exministra va agrair la
menció, però va voler deixar clar
que l’actual equip havia rebut

una herència avançada. Per això
va expressar “un agraïment molt
especial als equips anteriors, que
durant més de dos anys han estat
treballant en el tema”. També va
lamentar que, malgrat que la reu-

nió a Madrid fos el dia 20, “no hi
ha hagut cap tipus de ressò me-
diàtic en aquests vuit dies. Crec
que ens podíem haver estalviat
l’alarmisme generat a les famílies
fa dues setmanes”.  Vela va asse-

gurar que “els pares van ser els
primers a conèixer l’acord verbal”. 

D’igual manera Roser Bastida
va deixar clar que el Govern que
va engegar el canvi de programes
educatius enfocant-los al sistema

d’assoliment per competències
va ser l’anterior i que en cap cas
no és un projecte de l’actual. El
se cretari d’Estat li va contestar
que ara treballen per ampliar el
canvi a tots els cicles educatius. 

D. MORENO
Andorra la Vella

LA SELECTIVITAT ANDORRANA SERVIRÀ PER ACCEDIR A LA UNIVERSITAT ESPANYOLA

Espanya avala la prova de batxillerat
El ministeri va rebre ahir una carta en què es formalitza l’acord verbal que es va tancar a Madrid el dia 20
passatSEls alumnes podran fer el segon examen per millorar nota que aquest curs incorpora el país veí

FERNANDO GALINDO

Susanna Vela va mostrar el
ferm compromís de desenvolu-
par totes les eines per estructu-
rar “una carrera professional
digna” per al cos docent i per
“estabilitzar els claustres”. I és
que va assegurar que ara ma-
teix “en alguna escola el cin-
quanta per cent del claustre
són eventuals” i que en, total,
entre cos docent i no docent,
Educació suma 200 treballa-
dors amb contracte limitat. Per

aquest motiu, la ministra va in-
dicar que l’objectiu és consoli-
dar places “evidentment pas-
sant pels corresponents edictes
públics” atès que molts d’a-
quests eventuals fa anys que hi
treballen. Tanmateix, va asse -
nyalar que aquesta legislatura
hi haurà una llei per al cos d’en-
 senyament que regularà as pec-
tes com “la mobilitat, el treball a
temps parcial o l’educació”. 

La titular d’Educació també
va manifestar que els concur-
sos per cobrir processos de
trasllat o comissions de serveis

seran “transparents i públics”
ja que, va afegir en resposta a
una pregunta formulada per
Montserrat Gil, en el passat no
hauria estat sempre així. 

En relació amb els edictes
també va anunciar que hi hau-
rà uns moduls previs sobre his-
tòria i institucions andorranes
perquè els que hi concorrin
(molts professionals no escola-
ritzats al país) tinguin coneixe-
ments previs sobre aquestes te-
màtiques. D’igual manera es
vol potenciar aquestes mate-
ries entre l’alumnat del país. 

Educació té 200 eventuals i el ministeri
es compromet a consolidar places

D. M. 
Andorra la Vella

MÉS

Un dels anuncis que va fer la
ministra en matèria d’Ensenya-
ment Superior és que, amb vista
al curs que ve, el preu de la ma-
trícula universitària es reduirà
un 20 per cent com a mínim. 

ENSENYAMENT SUPERIOR

REBAIXA DEL PREU DE LES
MATRÍCULES UNIVERSITÀRIES

Susanna Vela va manifestar que
el Govern entén que l’FP “esde-
vé bàsica per sortir de la crisi” i
que es treballa a “flexibilitzar el
sistema”per adaptar-lo a les ne-
cessitats actuals. 

POTENCIACIÓ

LA FORMACIÓ PROFESSIONAL,
UN DELS PILARS 


